
Dagsorden for Folketinget Nr. 24

Mødedato: Onsdag den 25. november 2020

Tidspunkt: kl. 13.00

SPØRGETIDEN STARTER KL. 15.00.

1) Forespørgsel nr. F 22:
Forespørgsel til statsministeren om
beslutningsprocessen bag den landsdækkende
aflivning af mink. (Hasteforespørgsel).
Af Jakob Ellemann-Jensen (V), Kristian
Thulesen Dahl (DF), Søren Pape Poulsen (KF),
Pernille Vermund (NB) og Alex Vanopslagh (LA)
m.fl.
(Anmeldelse 20.11.2020. Omtrykt. Fremme
24.11.2020).
Eventuel afstemning udsættes til torsdag den
26. november 2020.

2) Besvarelse af oversendte spørgsmål til
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

FORESPØRGSEL NR. F 22:

Forespørgsel til statsministeren:
Vil statsministeren redegøre for
beslutningsprocessen bag den landsdækkende
aflivning af mink, herunder regeringens interne
behandling af sagen, og for statsministerens
egen rolle i sagen fra mødet i regeringens
covid-19-gruppe den 1. oktober frem til
regeringens udmelding om aflivning af alle
danske mink samt det efterfølgende forløb, og
er statsministeren enig i behovet for at lade
en undersøgelseskommission undersøge hele
forløbet?
Af Jakob Ellemann-Jensen (V), Karsten
Lauritzen (V), Kristian Thulesen Dahl (DF),
Peter Skaarup (DF), Søren Pape Poulsen (KF),
Rasmus Jarlov (KF), Pernille Vermund (NB),
Peter Seier Christensen (NB), Alex Vanopslagh
(LA) og Ole Birk Olesen (LA).
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SPØRGSMÅL:

1) Til udenrigsministeren af:
Sikandar Siddique (UFG):
Hvad mener udenrigsministeren om at Indiens
regering i august 2019 valgte at fjerne artikel
370 og artikel 35a i den indiske forfatning,
hvilket indebar, at Jammu og Kashmir ikke
længere kan opretholde sin særlige status i form
af autonomi og selvbestemmelse?
(Spm. nr. S 422).

2) Til udenrigsministeren af:
Sikandar Siddique (UFG):
Mener udenrigsministeren, at det er på sin
plads, at den danske regering i form af et brev
til Indiens regering utvetydigt tager afstand fra
Indiens krænkelser af menneskerettighederne
i Jammu og Kashmir og anbefaler, at den
indiske regering straks ophæver nedlukningen af
Jammu og Kashmir?
(Spm. nr. S 407).

3) Til justitsministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Hvad er ministerens holdning til den potentielle
strafudmåling på 2 år, som vanvidsbilisten, der
dræbte den 5-årige pige, kan forvente at få?
(Spm. nr. S 431. Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

4) Til justitsministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at de
efterladte, der mistede tre familiemedlemmer på
Fyn til en vanvidsbilist, siger til Station 2, at de
ikke kan forstå den lave strafudmåling på 3 år?
(Spm. nr. S 432. Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

5) Til skatteministeren af:
Torsten Gejl (ALT):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at
pensionister og førtidspensionister, der er ramt
af samleverafhængighed, således at de trækkes
i ydelse, fordi deres partner har arbejde,
befinder sig i et skattemæssigt grænseland,
hvor de ikke ved, om de skal beskattes af
den forsørgelse, de penge eller de værdier, de
modtager fra deres partner?
(Spm. nr. S 393).

6) Til skatteministeren af:
Torsten Gejl (ALT):
Mener ministeren, at det er rimeligt,
at tusinder af samlevende pensionister
og førtidspensionister risikerer at være
skattesnydere, fordi de ikke ved, om de penge,
værdier eller gaver, de modtager fra deres
arbejdende partner, hører under frit underhold
eller gaveafgift?
(Spm. nr. S 394).

7) Til klima-, energi- og forsyningsministeren af:
Peter Juel-Jensen (V):
Hvorfor vil ministeren ikke give bornholmerne
mulighed for grøn strøm med folkelig forankring
allerede i 2025?
(Spm. nr. S 404, skr. begr.).

8) Til sundheds- og ældreministeren af:
Peder Hvelplund (EL):
Vil ministeren, i lyset af at 0 af de anslåede
25.000 illegale migranter, der er i Danmark,
har benyttet tilbuddet om coronatest og
isolationsfaciliteter, sikre, at illegale migranter
kan sikres anonymitet ved både test og
isolation, som bl.a. Røde Kors anbefaler, så de
ikke efterfølgende risikerer en hjemsendelse?
(Spm. nr. S 44, skr. begr. (omtrykt) Medspørger:
Rosa Lund (EL)).

9) Til sundheds- og ældreministeren af:
Rasmus Jarlov (KF):
Kan ministeren garantere, at regeringen ikke
igen ødelægger festerne med under et døgns
varsel, så de gæster, der kommer langvejsfra, i
det mindste kan vide, at de ikke sætter sig ind
i et fly eller et tog og risikerer, når de når frem
fredag eftermiddag, at regeringen har gjort det
forbudt for dem at deltage i festen dagen efter?
(Spm. nr. S 47, skr. begr. (omtrykt)).

10) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karsten Lauritzen (V):
Mener ministeren, at det var udtryk for
overforsigtighed at nedlukke Nordjylland, i
betragtning af at det nærmest allerede er fuldt
oplukket igen?
(Spm. nr. S 426. Medspørger: Marie Bjerre (V)).
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11) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karsten Lauritzen (V):
Mener ministeren ikke, at det ville være
tillidsopbyggende over for nordjyderne at
offentliggøre beslutningsmaterialet for den
hårde nedlukning for de syv nordjyske
kommuner?
(Spm. nr. S 428. Medspørger: Marie Bjerre (V)).

12) Til sundheds- og ældreministeren af:
Marie Bjerre (V):
Hvorfor mente ministeren, at det var nødvendigt
at nedlukke syv nordjyske kommuner i 4 uger?
(Spm. nr. S 430. Medspørger: Karsten Lauritzen
(V)).

13) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karina Adsbøl (DF):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at
regeringens coronarestriktioner medfører, at
besøg hos ældre på plejehjem i mange
tilfælde skal foregå udendørs hen over vinteren,
og at de ældre på plejehjem kun må få
indendørsbesøg af én pårørende?
(Spm. nr. S 433).

14) Til ministeren for fødevarer, landbrug og
fiskeri af:
Erling Bonnesen (V):
Hvad er regeringens holdning til landbrugs- og
fødevaresektoren i Danmark?
(Spm. nr. S 412).

15) Til ministeren for fødevarer, landbrug og
fiskeri af:
Erling Bonnesen (V):
Hvad er regeringens holdning til fødevare- og
landbrugssektoren som stor eksportsektor?
(Spm. nr. S 413).

16) Til børne- og undervisningsministeren af:
Lotte Rod (RV):
Mener ministeren, at alle dagtilbudsledere
fortsat skal bruge ekstra ressourcer til
coronarengøring, og hvornår mener ministeren
at lederne skal have besked om det konkrete
beløb, de får refunderet?
(Spm. nr. S 406).

17) Til forsvarsministeren af:
Niels Flemming Hansen (KF):
Hvad mener ministeren om at forsvaret
blev indsat i forbindelse med regeringens
ulovlige ordre om aflivning af alle danske
minkbesætninger, hvilket har medført, at
minkavlere med raske besætninger har følt sig
tvunget til at fortsætte med udførelsen af det
ulovlige påbud om aflivning, og hvem bærer
ifølge ministeren det øverste ansvar?
(Spm. nr. S 424 (omtrykt) Medspørger: Marcus
Knuth (KF)).

18) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Ulla Tørnæs (V):
Hvad er ministerens holdning til det lokale
ønske om en jurauddannelse i Esbjerg?
(Spm. nr. S 408).

19) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Lotte Rod (RV):
Hvordan mener ministeren at den nye
børneforskning skal styrke grundfagligheden hos
pædagogerne, og hvordan vil ministeren sikre,
at forskningen er nysgerrig på pædagogernes
samspil med børnene og ikke forsøger at
sætte faglighed på formel og derved fratage
pædagogerne deres faglige dømmekraft?
(Spm. nr. S 427).

20) Til erhvervsministeren af:
Mette Hjermind Dencker (DF):
Hvordan har ministeren tænkt sig at rette
op på de godt 6.000 mistede arbejdspladser
i landdistrikterne som følge af regeringens
ødelæggelse af minkbranchen?
(Spm. nr. S 387).

21) Til erhvervsministeren af:
Marie Bjerre (V):
Vil regeringen tage særlige initiativer for at
skabe vækst i Nordjylland som følge af
nedlukningen?
(Spm. nr. S 429. Medspørger: Karsten Lauritzen
(V)).

Dagsorden for Folketinget Side 3 | 4



22) Til miljøministeren af:
Michael Aastrup Jensen (V):
Mener ministeren, at der er ufarligt at udsætte
store græssere i områder, hvor brugerne af den
kommende Nationalpark Fussingø færdes, når
flere medier kan berette, at der er massive
problemer med køer, der angriber gæster i
Nationalpark Mols Bjerge, og hvilke initiativer
vil ministeren tage for at undgå, at lignende
situationer opstår?
(Spm. nr. S 417).

23) Til miljøministeren af:
Michael Aastrup Jensen (V):
Har ministeren intentioner om, at man i
udarbejdelsen af Naturpark Fussingø vil
tilgodese og opretholde den nuværende adgang
til området for de nuværende brugere, der
dagligt færdes i området på to hjul, to ben og
fire ben?
(Spm. nr. S 419).

24) Til kulturministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Mener ministeren, at der er sammenhæng
mellem coronarestriktionerne, når professionelle
musikere kan afholde store koncerter,
såfremt alle tilhørerne sidder ned, mens et
amatørorkester som Vejen Garden kun kan
afholde julekoncert, hvis de spiller med ryggen
til publikum?
(Spm. nr. S 420).

25) Til kulturministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Har ministeren til hensigt at invitere aktørerne
på kulturområdet til dialog om, hvordan
man kan sikre mere skræddersyede og
sammenhængende coronarestriktioner?
(Spm. nr. S 421, skr. begr.).
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